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Protokół Nr 10 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Obywatelskich  

Rady Miasta Zgierza  

z dnia 16 kwietnia 2025 r. 

 

Posiedzenie odbyło się w sali 114 Urzędu Miasta Zgierza. 

 

Posiedzenie prowadziła Nadja Wojtera Przewodnicząca Komisji. 

 

Obecność członków na posiedzeniu: 

Radni obecni – 8 (Tomasz Dziedzic, Agata Grzelak-Makowczyńska, Marek Hiliński, 

Paulina Krysztofiak, Elżbieta Krzewina, Jakub Kwiatkowski, Artur Linkowski, Nadja 

Wojtera). 

Radni nieobecni – 1 (Anna Boś). 

Listy obecności stanowią załączniki do protokołu. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Uwagi do porządku obrad. 

3. Analiza realizacji procedury „Niebieska Karta”. 

4. Prezentacja informacji na temat stanu bezpieczeństwa w mieście za rok 2024. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał dekretowanych do Komisji. 

6. Pisma skierowane do Komisji. 

7. Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia. 

8. Przyjęcie protokołu z 8 i 9 posiedzenia Komisji. 

9. Wolne wnioski. 

10. Zamknięcie posiedzenia. 

Pkt 1  

Otwarcie posiedzenia 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera na podstawie listy obecności stwierdziła quorum 

i otworzyła posiedzenie Komisji. Przywitała radnych oraz obecnych na posiedzeniu 

gości. 

Pkt 2  

Uwagi do porządku obrad 

Brak uwag do porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

Pkt 3  

Analiza realizacji procedury „Niebieska Karta”. 

Materiał stanowi załącznik do protokołu. 
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Radny M. Hiliński powiedział, że na 15 stron materiału, większość to informacje, które 

są w przepisach, a tylko niewielka część dotyczy Zgierza.  

Radna E. Krzewina zapytała, ilu mieszkańców Zgierza ma założoną kartę? Czy 

przemoc domowa to tylko przemoc fizyczna, czy także psychiczna? 

Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego E. Kaleta powiedziała, że są to 

wszystkie formy przemocy.  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zgierzu R. Wolska odnosząc się 

do wypowiedzi radnego M. Hilińskiego powiedziała, że taki materiał był pierwszy raz 

przedstawiany na Komisji, dlatego też opisana została cała procedura. Odnośnie 

zapytania radnej E. Krzewiny powiedziała, iż na zakończenie roku 2024 

prowadzonych było 206 niebieskich kart. Karty mogą być zakładane przez różne 

instytucje, jednakże w dużej mierze są zakładane przez policję. Ilość prowadzonych 

kart od kilku lat utrzymuje się na podobnym poziomie – dodała. 

Radny M. Hiliński zapytał, czy są rejony w Zgierzu, w których jest wiejącej rodzin 

z wydanymi kartami? 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zgierzu R. Wolska odpowiedziała, 

że jest to raczej rozłożone po całym Zgierzu. 

Radny M. Hiliński powiedział, iż sądził, że problem może dotyczyć np. rodzin  

z mieszkań komunalnych (socjalnych). 

Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego E. Kaleta powiedziała, że zmieniły się 

przepisy i jeśli chodzi o przemoc to nie muszą osoby zamieszkiwać razem. 

Nadmieniła, iż niebieską kartę można mieć np. ze szwagrem bądź z byłym partnerem. 

Dodała, że wśród wielu rodzin nie występuje nawet problem alkoholowy.  

Radny T. Dziedzic poprosił o przybliżenie nowym radnym zasad dzaiłania Zespołu 

Interdyscyplinarnego (skład odpłatność itp.). 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zgierzu R. Wolska powiedziała, 

że skład zespołu określają przepisy prawne. 

Sekretarz Miasta Zgierza R. Chocholski wtrącił, iż zespół powoływany jest 

zarządzeniem Prezydenta Miasta Zgierza (Zarządzenie Nr 110/VIII/2024  

z dnia 23 lutego 2024 r.). 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zgierzu R. Wolska powiedziała, 

że w skład Zespołu Interdyscyplinarnego wchodzą przedstawiciele: jednostek 

organizacyjnych pomocy społecznej, gminnej komisji rozwiązywania problemów 

alkoholowych, Policji, oświaty, ochrony zdrowia, organizacji pozarządowych.  

Ponadto, w skład Zespołu wchodzą także kuratorzy sądowi oraz mogą wchodzić 

prokuratorzy oraz przedstawiciele innych podmiotów działających na rzecz 

przeciwdziałania przemocy domowej. Udział w Zespole jest nieodpłatny, w ramach 

obowiązków służbowych. 
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Radny M. Hiliński zapytał, czy jak zmieni się miejsce zamieszkania, to niebieska karta 

przestaje funkcjonować? 

Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego E. Kaleta odpowiedziała, że niebieska 

karta idzie za osobą doznającą przemocy. Nadmieniła, iż jeżeli znany jest adres to 

powiadamiana jest odpowiednia gmina oraz Zespół Interdyscyplinarny. Tutejszy 

Zespół pracuje ze sprawcą przez okres 9 miesięcy – dodała. 

Sekretarz Miasta Zgierza R. Chocholski nadmienił, że wszystkie informacje, o które 

radni pytają są zawarte w materiale. Zwrócił uwagę, iż 148 kart jest z terenu miasta, 

a 18 formularzy zostało przesłanych do innych Zespołów Interdyscyplinarnych.  

Brak dalszych zgłoszeń. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

Pkt 4  

Prezentacja informacji na temat stanu bezpieczeństwa  

w mieście za rok 2024. 

Materiały stanowią załączniki do protokołu. 

Radny T. Dziedzic powiedział, że w materiale jest informacja, iż w Zgierzu jest  

7 rejonów zagrożonych. Zapytał, gdzie są te rejony. 

Komendant Straży Miejskiej w Zgierzu D. Bereżewski powiedział, że jeśli Straż 

Miejska ma sygnały od mieszkańców, iż coś się dzieje w danym rejonie miasta, to 

stara się, aby te rejon objąć szczególnym nadzorem.  

Radna E. Krzewina zapytała, czy w okresie zimy były sytuacje, iż w pustostanach 

koczowali bezdomni. 

Sekretarz Miasta Zgierza R. Chocholski odczytał informację z materiału, 

że przeprowadzono 1147 kontroli miejsc, gdzie przebywają osoby bezdomne. 

Komendant Straży Miejskiej w Zgierzu D. Bereżewski powiedział, że w Zgierzu jest 

bardzo mało osób bezdomnych.  

Radny T. Dziedzic poruszył temat porządku na terenie ulic Murarskiej i Stolarskiej. 

Komendant Straży Miejskiej w Zgierzu D. Bereżewski powiedział, że z ulicami 

należącymi do Miasta nie ma problemu. Po zgłoszeniu do Wydziału Zieleni Miejskiej 

w przeciągu kilku dni dana ulica jest uprzątnięta – dodał. Większy problem  

jest z ulicami należącymi do innych administratorów. 

Radny T. Dziedzic zapytał, czy liczba osób obsługujących monitoring miejski jest 

wystarczająca. Przypomniał, że w Zgierzu jest 105 kamer. 

Komendant Straży Miejskiej w Zgierzu D. Bereżewski powiedział, że na chwilę obecną 

będzie starał się zwiększyć o 1 etat. 

Radny T. Dziedzic zapytał, czy pracownicy korzystają z bezpłatnych szkleń 

z cyberbezpieczeństwa? 
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Sekretarz Miasta Zgierza R. Chocholski powiedział, że w ubiegłym roku odbyło się dla 

pracowników urzędu szkolenie finansowane ze środków zewnętrznych. Nadmienił, iż 

część pracowników samodzielnie za zgodą bezpośredniego przełożonego zapisuje się 

na bezpłatne szkolenia. 

Radny J. Kwiatkowski zapytał, czy udało się już wypełnić w Straży Miejskiej brakujące 

na koniec roku 9 wakatów? 

Komendant Straży Miejskiej w Zgierzu D. Bereżewski podziękował za pytanie. 

Powiedział, że w ramach zabezpieczonych środków udało się ogłosić nabór  

na 5 wolnych miejsc aplikanta strażnika miejskiego. Zgłosiło się aż 12 osób. Obecnie 

jest kolejny etap naboru, czyli testy psychologiczne. Później odbędzie się rozmowa 

kwalifikacyjna i osoby wybrane przejdą szkolenie podstawowe. Prawdopodobnie pod 

koniec wakacji zaczną pełnić służbę.  

Radny J. Kwiatkowski poprosił o informacje dot. 1107 interwencji, które nie zostały 

potwierdzone. 

Komendant Straży Miejskiej w Zgierzu D. Bereżewski powiedział, że są to najczęściej 

interwencje np. nieprawidłowego parkowania. Patrol Straży Miejskiej po dotarciu do 

miejsca zgłoszenia nie zastaje tego samochodu. Prawdopodobnie kierowca zdążył 

odjechać. Taka interwencja jest odnotowywana, natomiast jest kwalifikowana jako 

niepotwierdzona. 

Radny J. Kwiatkowski zapytał, czy w miejscach, w których pojawiają się kamery 

zmniejszyła się liczba incydentów? 

Komendant Straży Miejskiej w Zgierzu D. Bereżewski odpowiedział, że tak. Zawsze 

tam, gdzie pojawia się kamera ilość dewastacji, czy też innych incydentów się 

zmniejsza.  

Radna E. Krzewina poprosiła o informację na temat schronów w Zgierzu. 

Pełniący obowiązki Naczelnika Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 

UMZ P. Sikorski powiedział, że nowa ustawa o ochronie ludności i obrony cywilnej 

oraz idące za nią rozporządzenia podzieliły budowle ochronne na 3 kategorie: 

schrony, miejsca ukrycia ludności oraz miejsca doraźnego schronienia. Schron  

to budowla hermetyczna mająca odpowiednią infrastrukturę (można przebywać  

np. dwa tygodnie). Miejsca ukrycia ludności jest to czasowe przebywanie  

do około 24 h (np. garaże, stacje metra). Miejsca doraźnego schronienia to 

najczęściej tzw. piwnice. Następnie omówił poszczególne budowle ochronne. 

Brak dalszych zgłoszeń.  

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

Pkt 5  

Zaopiniowanie projektów uchwał dekretowanych do Komisji 

Do Komisji nie skierowano projektów uchwał. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 
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Pkt 6  

Pisma skierowane do Komisji 

Do Komisji wpłynął do zaopiniowania wniosek o nadanie Tytułu Honorowego „Zgierski 

Dawca Krwi” dla pana M. Siemońskiego. 

Brak uwag. 

Komisja w głosowaniu: za - 6, przeciw - 0, wstrzym. – 0, wydała opinię pozytywną 

do wniosku. 

Pkt 7  

Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia 

Termin kolejnego posiedzenia ustalono na 21 maja 2025 r. na godz. 16.00. 

Pkt 8  

Przyjęcie protokołu z 8 i 9 posiedzenia Komisji 

Do protokołu nr 8 nie zgłoszono uwag. Protokół został przyjęty w głosowaniu:  

za – 6, przeciw – 0, wstrzym. - 0. 

Do protokołu nr 9 nie zgłoszono uwag. Protokół został przyjęty w głosowaniu:  

za – 6, przeciw – 0, wstrzym. - 0. 

Pkt 9  

Wolne wnioski 

Brak zgłoszeń. 

Pkt 10 Zamknięcie posiedzenia 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Komisji zamknęła 

posiedzenie. 

Protokołowała 

 


